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     SISÄSIVUJEN AIHEITA:

25.2-08 aloitettu viemäröintihankkeemme on edennyt ilman 
suurempia ongelmia, isommissa linjapumppaamoissa ilmenneet 
painumisilmiöt on valmistajan toimesta käyty eliminoimassa lisä-
jäykistyksin, lisäksi on sovittu takuuajan pidennyksestä. Linja/ vä-
lipumppaamot 17 kpl, on kaikki asennettu, 15 myös sähköistetty. 
Kiinteistöpumppaamoista asennettu on yli 140 kpl, jotka välittömästi 
on myös sähköistetty ja otettu käyttöön.

2007 Syyskuussa hankkeeseen sitoutui allekirjoituksin 177 kiin-
teistönomistajaa. Olettamus lopullisesta liittyjämäärästä oli 200, viisi 
näistä ”perunut puheensa”. Vastaavasti uusia liittyjiä on ilmaantunut 
niin että tällä hetkellä oltaisiin n.197 viemäriliittymässä. Varsinaiset 
linjastot on pääosin kaivettu lukuunottamatta Niinimäen koulu-
Pakkala/Ojala suuntaa, jotka hoituvat kasvukauden lopun koitettua. 
Kallion räjäytystöiltä on vältytty ”kiertämällä” tai lisäeristyksin. Val-
vojamme Pentti Immonen on työn edistymisen myötä tehnyt kiin-
teistökohtaiset liittymissopimukset kiinteistön omistajien kanssa. 
Vastaavasti kukin hallituksen jäsen omalla vastuualueellaan huolehtii 
uusien jäsenien jäsenyys ”papereiden” ajantasalle saattamisesta. Elimä-
en kunnan osuuskunnalle takaaman 1,95 milj.€ lainan lainapaperit 
allekirjoitettiin Elimäen Osuuspankissa 14.4.2008, laina-aika nostosta 
hieman vajaa 10.v. Hanke pyritään saamaan käytännön töiden, kuin 
myös ”numeroiden” osalta niin valmiiksi että voimme hoitaa Elimäen 
kunnan kanssa hankkeen avustus asiat päätökseen kuluvan vuoden 
loppuun mennessä. Kunta on maksanut päättämästään avustuksesta 
2/3 osaa= 373 200 €. Oletamme n.1/3 liittyjistä maksavan ”pöydän 
puhtaaksi” hankkeen lopullisten kustannusten selvittyä, lainoi-
tusmahdollisuutta käyttävien osalta lainan lyhennykset alkaisivat 
2010 tammikuussa, korko puolivuosittain. Kaakkois Suomen TE-
keskus ilmoitti keväällä tulevansa mukaan 15% osuudella hankkeen 
hyväksyttävistä kustannuksista, viime tiedon mukaan avustusrahoja 
heiltä on odotettavissa aikaisintaan 2009 tammikuussa. Osuus/ liit-
tymismaksujen 2 erä laskutetaan 15.3.2009. Tähän ajankohtaan 
mennessä yritämme saada selville myös lopullisen liitymän hin-
nan.Hankkeemme on taloudellisesti edennyt kustannusarvion ”raa-
meissa”.

Kiinteistöillä tehdyistä töistä maanrakennuksen osalta osuus-
kunta hoitaa tilityksen urakoitsijalle ”könttinä” mutta perii vastaa-
vasti kiinteistön omistajalta, laskuttaen samalla kiinteistön ”piikkiin” 
osuuskunnalta tulleet ”uponaalit”, eristeet ym tarvikkeet. Laskuun 
liitetään myös lokakaivojen tyhjennyksestä osuuskunnan maksama 
hinta. Sähköurakoitsija laskuttaa kiinteistökohtaiset työt suoraan.

Vesinäytteet otettiin ennen hankkeen aloitusta, laadussa ei huo-
mautettavaa, hankkeen edetessä otetaan alueittain näytteitä, Hongis-
ton alueelta yhdet näytteet otettu, vanhan putkiston osalta bakteeri ja 
pesäkeluku 0. Uuden putkiston osalta bakteerit 0, pesäkeluku hieman 
koholla, mutta tasaantuu itsestään käytön myötä. Osuuskunta on 
hankkinut lukot kaikkiin pumppaamoihin ja ilmanpoistokaivoihin 
vaaratilanteiden välttämiseksi lapsia ajatellen, hallituksen jäsenet hoi-
tavat asiaa.

Vuoden 2009 alusta aloittaa toimintansa uusi Kouvolan kaupunki, 
nykyisellään meillä esim. Elimäellä on toistakymmentä vesiosuuskun-
taa, samoin Valkealassa ym. kunnissa. Neuvottelu osapuolen saami-
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Viemäröintihankkeen näkymiä

Urheilukenttäalueen siirtyminen Tempo Ry:n omistukseen antaa 
uutta potkua kyläläisille kehittää alueesta toimiva liikunta- ja 
virkistysalue.
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Teuroisten kylätalo/kylätoimikunta
Puheenjohtaja Marja Henttonen p. 050- 912 5417
Sihteeri Marja-Liisa Salminen p. 040- 731 9160
 Liisa Jyrkinen p. 0400 5160813  
 Raimo Vertanen p. 044- 327 6155
 Juha Martikainen p. 040 775 8433

Teuroinen, tänään 05.10.08 
Kuulumisia kylältä
Teuroisten kyläyhdistys on nyt sitten virallisesti olemassa, eli se on 
rekisteröity. Ja näin ollen ottaa ensiaskeleitaan. Menestystä vain 
”yhistykselle”. Syksyn köyritulien järjestäminen oli oiva näyttö yh-
distyksen halukkuudesta toimia kylänväen kokoamiseksi yhteen. Vä-
keä oli sateisesta ilmasta huolimatta tullut runsaasti paikalle. Kokot 
olivat komeat ja pienemmän ympärillä vaihtuivat makkaranpaistajat 
tiuhaan tahtiin, sekä nuorempi väki nautti pimeänleikeistä vanhem-
pien huutoetäisyydellä.

Perinteinen arvanmyynti tuotti tuloja yhdistykselle ja monen 
kohdalle tuli myös arpavoitto, sillä voittoja oli koottu paljon eri 
tahoilta.

Kylän marttatoiminta on lähtenyt myös käyntiin, ja syksyn toi-
mintaa suunniteltu.Marraskuun alussa repäisemme irti arjesta ja 
matkaamme Lahteen. On näet aika hemmotella kerrankin itseämme, 
siis marttaa. Käymme kosmetologikoululla hoijattamassa ulkoisesti 
itseämme ja tietysti kaiken kruunaa hyvä ruoka hyvässä paikassa.

Martat järjestää myös marraskuun lopulla kylätalolla kaikenlai-
sille kädentaitajille myyntinäyttelytilaisuuden, jota jo nyt odotetaan 
kovin.

Kaikille kyläläisille tarkoitettua pikkujoulua vietämme kylätalolla 
joulukuun alussa ja sen toteuttamiseen ottaa osaa kylän eri järjestöt 
omien resussiensa mukaan.

Hyvää syksyä ja kuulakkaita syysilmoja toivoen
Salmisen Marja-Liisa Teuroisista

Teuroisten Kyläyhdistys ry:n perustava kokous 24.04.2008.

Hallitus valittiin kalenterivuodeksi, joten se muuttuu ensi vuodeksi. 
Hallituksen puheenjohtaja on Marja Henttonen, varapuheenjohtaja 
Pertri Karjalainen, sihteeri Liisa Jyrkinen, rahastonhoitaja Taina 
Mäkeläinen ja lisäksi hallitukseen kuuluvat Raimo Vertanen, Juha 
Martikainen ja Kalle Turkia. Varalla Virve Houni ja Saija Vertanen.
Kyläyhdistyksen syyskokouksen ajaksi on kaavailtu 13.11.08.

seksi uudelle kaupungille vesiosuuskuntien on syytä tällä alueella 
järjestäytyä.

Myös vesiosuuskuntien viemäri ym. systeemien huolto, valvonta 
asiossa on syytä ”paiskata” yhteistyön kättä muodostamalla riittävän 
suuria yhteistoiminta alueita, näin voitaisiin työllistää päätoimisesti 
henkilö huolto/valvonta tehtävään.
 
Seesteistä syksyn jatkoa toivotellen !
Teuroisissa 4.10.2008
 Elimäen Teuroisten seudun vesiosuuskunta
Hallitus
psta: Pertti Halsola, GSM 040 5722060

Teuroisten Tempo Ry
Teuroisten Tempo on rekisteröitynyt omaksi yhdistykseksi. Näin 
ollen Tempo ei ole enää Elimäen Vauhdin kyläosasto, vaan oma 
yhdistys.

Yhteistyötä lähiseurojen ja -kylien kanssa tullaan jatkamaan ja 
kehittämään.

Rekisteröityminen mahdollisti urheilukenttäalueen ostamisen 
Elimäen kunnalta Teuroisten Tempolle. Urheilukenttä on ollut Tem-
pon ja kylän käytössä jo vuosikymmeniä, mutta maa-alueen omista-
jana on ollut Elimäen kunta.

Teuroisten Tempo Ry ja koko kylän-
väki kiittää Elimäen kunnan päättäjiä 
rohkeasta ja ripeästä toiminnasta maa-
kaupassa.

Urheilukenttää on kunnostettu

Tänä kesänä on esim. kaivettu ojia, pois-
tettu liikaa puustoa ja kantoja, tasattu 
reuna-alueita, tehty pieni pururadan 
pohja ja uusi pituushyppyalue, tasattu 
kuulantyöntö- ja petankialue.
Kunnostus jatkuu niin kentän kuin latu-
pohjien suhteen. Talkoita luvassa.

Terveisin Tempo
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Niinimäen 
kyläyhdistyksen 
puheenjohtajan palsta

Tervehdys kaikille Niinimäen Nurkan lukijoille!

Kylän nettisivut valmistuivat keväällä ja niitä päivitetään tarpeen 
mukaan. 

Niinimäen Nurkka on myös luettavissa sivuilla olevan linkin 
kautta. Nettisivujen osoite on www.niinimaki.org. Lehteä jae-
taan kuitenkin entiseen tapaan joka talouteen, mutta nettilehteä 
voivat lukea myös muuaalla asuvat.

Samalla on päivitetty kylän yritysrekisteri, niiltä osin kuin 
muutoksia oli keväällä tiedossa. Yrityksiä pyydämme kuitenkin 
itse tarkistamaan tietonsa ja ilmoittamaan muutoksista. Yritys-
rekisteri on edellä mainitussa osoitteessa kylän nettisivuilla.

Kylän köyri-illassa keskusteltiin vilkkaasti pyörätiesuunni-
telmasta ja kylän lähiliikuntapaikka/leikkikentästä. Pyörätien 
toteuttaminen koetiin erittäin tärkeäksi ja ilmaistiin halukkuus 
aloittaa työt mahdollisimman pian niiltä osin, kuin suunni-
telmasta ei ole valitettu. Kyläläiset olivat valmiit sitoutumaan 
asiaan huomattavilla talkoopanostuksilla liikenneturvallisuu-
den edistämiseksi. Toivotan pyörätietoimikunnalle onnea työs-
sään.

Koulun lähiliikuntapaikalle ilmaantui kilpailukykyinen 
vaihtoehto yksityiseltä maalta pururadan tuntumasta. Lähinnä 
oli kyläläisten mielestä tarvetta saada koululla olevat leikki- ja 
pelivälineet kylän käyttöön. Tämä vaihtoehto vetikin pidemmän 
korren ja siltä pohjalta tehtiin kunnanhallitukselle uusi esitys.

Kiitos paikallaolijoille rakentavasta keskustelusta kotikyläm-
me parhaaksi!

Kyläyhdistyksen toimintaan kaivataan lisää nuoria ja nuoria 
perheitä mukaan. Näin on mahdollisuus paremmin vaikuttaa 
mitä toimintaa lapsille ja nuorille kylään kaivattaisiin. Yhdistyk-
sen vuosikokous/talvitapahtuma pidetään tammi-helmikuussa, 
joten tulkaa rohkeasti mukaan. Yhdistyksen hallitukseen vali-
taan vuosittain uusia jäseniä, tervetuloa vaikuttamaan oman 
asuinympäristön asioihin ja viihtymään yhdessä. Myöskin 
kaikki kylän uudet sekä entisetkin asukkaat ovat tervetulleita 
kyläyhdistyksen toimintaan.

Syksyisin terveisin
Maija Mikkelä, puheenjohtaja

Köyri-illassa 01.10.2008 keskusteltiin ja laulettiin – makkarakin 
tirisi grillikatoksessa.
Kiitokset kauniit Liisalle ja Amille! Mukavaa oli laulaa kanssanne!

Pyörätie lisää liikenneturvallisuutta mutkaisella ja vilkkaasti 
liikennöidyllä tieosuudella.

Rakentamista suunnitellaan niiltä osin, 
kun maanomistajat suostuvat
 
•	 Tiehallinto	on	hyväksynyt	suunnitelman	ja	se	oli	nähtävillä	
 Elimäen kunnanvirastolla 20.8.-20.9.2008. Nähtävilläolosta  
 oli kuulutettu Elimäen Sanomissa 20.8.2008
•	 Kaksi	maanomistajaa	on	jättänyt	suunnitelmasta	valituksen		 	
 hallinto-oikeuteen
•	 Maastoon	merkitsemisen	voi	suorittaa		niille	alueille,	joista	ei	
 ole jätetty valitusta
•	 Rakentamista	aloitellaan	puuston	poistamisella	em.alueilta
•	 Tiepiiri	maksaa	korvaukset	maapohjasta	kaikille	maanomistajille			
 sekä vastata haltuunottokustannuksista
•	 Kyläläiset	ovat	luvanneet	hankkeelle	huomattavia	talkoo-
 panostuksia

KYLÄYHDISTYKSEN	PYÖRÄTIETOIMIKUNTA:
Rauno	Kaukonen,	Matti	Ojala,	Sakari	Värri	ja	Ilpo	Ruokonen.

Niinimäen	ja	Teuroisten	kyläläiset	
- osallistukaa tämän lehden tekoon!

Toivomme juttuja, valokuvia, ilmoituksia perhetapahtumista ja merk-
kipäivistä. Edellä mainitut sekä kylissä toimivien yhdistyksien tie-
dotteet ovat ilmaisia. 

MAKSULLLISET MAINOKSET Julkaisemme myös maksullisia il-
moituksia hintaan 1 euro/palstamillimetri. Pienin rivi-ilmoitus on 10 
pmm=10 euroa.
Osta, myy, vuokraa, vaihda, mainosta yrityksesi palveluita. 

SEURAAVA NIINIMÄEN NURKKA ilmestyy keväällä, aineistot Näkin 
Mirjalle maaliskuun 2009 loppuun mennessä sähköpostilla: mirja.
nakki@pp.inet.fi. Mikäli et käytä tietokonetta, voit toimittaa tekstit 
myös lähimpänä asuvalle kyläyhdistyksen hallituksen jäsenelle, Teu-
roisissa Halsolan Pertille.

Kylän	nettisivut	ovat	valmiit	ja	niitä	päivitellään	sen	mukaan	
kuin tarvetta ilmenee ja aikaa riittää.

www.niinimaki.org
Kylän	nettisivut	käsittävät	koko	entisen	Niinimäen	koulupiirin	
alueen eli tietysti myös Palokorven ja Hevossuon kylät!
 

TIELAITOS ON HYVÄKSYNYT 
PYÖRÄTIESUUNNITELMAN 
KUKONOJANTIELLE
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Kiireinen kolea ja sateinen kesä on takana ja edessä 
syksy ja talvi.
Kylälehtemme jakelun alueella on koko kesän rakennettu 
viemäriverkostoa. Töitä on tehty osin talkoilla mm putkien 
ja tarvikkeiden levitys. Emännät ovat järjestäneet talkoo-
kahvituksia tarpeen ja vanhan tavan mukaan.
 
Sadonkorjuutyöt ovat olleet kolean kesän vuoksi run-
saasti myöhässä. Nyt nekin alkavat olla lopuillaan, mutta 
kirjavimpien kaurojen puinti siirtynee lokakuun puolelle.
 
Kesälle on myös ollut leimallista valmistautuminen tule-
vaan suurkunta-liitokseen.
On ollut runsaasti erilaisia tapahtumia ja tiedotustilai-
suuksia. Valitettavasti osallistuminen ei ole ollut erityisen 
runsasta. Tapaamis-keskustelujen perusteella on voinut 
kuitenkin todeta, että asia on kiinnostava.
Erilaisia tehtäviä uuden kaupungin hallinnossa on ollut 
avoinna ja niihin on voinut ilmoittautua halukkaaksi. Näistä 
on sitten sopivat valittu ja he ovat valmistautumassa uu-
teen tehtäväänsä.
Pääsääntöisesti kuitenkin asioidaan vanhojen ja tuttujen 
virkailijoiden kanssa.
On erittäin tärkeätä, että kunnallisissa palveluissa ei synny 
katkosta uuden kaupungin aloittaessa toimintaansa.
 
Tielaitos teki lopultakin päätöksen kevyen liikenteen 
väylä-asiassa. Valitettavasti he eivät pystyneet liikenne-
turvallisuuden perusteella ottamaan kaikkien kyläläisten 
mielipiteitä ja tarpeita huomioon.
Päätöksestä onkin valitettu ja sen käsittely vienee aikan-
sa. Toivottavasti hyvän ja liikenneturvallisuutta lisäävän 
hankkeen aloitus voitaisiin pikapuolin tehdä kiistattomilta 
osuuksilta.
Oman lisänsä tuo tielaitoksen vaatima valvoja rakennus-
työlle, kun kuntaliitos vie juuri päätöksenteon Kouvolaan 
eli uudelle kaupungille. Sekin on vain järjestelykysymys, 
mikä on hoidettava.
 
Alkusyksy tuo mukanaan myös uuden Kouvolan kun-
nallisvaalit. Olen huvittuneena seurannut, kuinka eräät 
piirit ja jopa lehdet kuuluttavat ehdokkaiden saannin vaike-
utta kuntaliitoksen toteuduttua. Olisi hyvä verrata ehdok-
kaiden määrää valittavien valtuutettujen määrään. Suhde 
on varmaan jokseenkin sama kuin ennen kuntaliitosta.
Uuden Kouvolan kaupungin tasapuolinen kehittäminen 
vaatii kaukonäköisyyttä ja yhteistyökykyä.
Maaseudun ja entisten maalaiskuntien pitäminen kehi-
tyksessä mukana vaatii kaikilta osallistumis-
ta, mielipiteen ilmaisemista ja äänioikeuden 
käyttämistä.
Tärkeintä on äänestää ei se ketä äänestää.
 
Reino Koivusaari

AJANKOHTAISTA

Olen Ilpo Ruokonen ja 5:n kympin pyykki ohitettiin sujuvasti 
keväällä. Muutimme Napalta Arja-vaimon, Joonan ja  Jassen 
(asui ½ vuotta) kanssa kylälle ja asumme vanhassa maalaispi-
hapiirissä Kuuksontien risteyksessä.

Kylä oli tuttu jo entuudestaan, koska lapsemme Jasse ja  Riia 
kävivät neljä vuotta Niinimäen koulua Liisan ja Pentin hyvässä 
huomassa ja Joonakin 0,5 vuotta. Lapset asuvat tällä hetkellä 
kaikki Kouvolassa mutta pojat ovat todennäköisesti muutta-
massa takaisin Korialle Arjan kotitaloon. 

Eli elämme nyt täällä hetkellä kahdestaan Arjan, Aune-koiran 
ja neljän kissan kanssa. Itse olen Atk-alalla Myllykoskella ja 
Arjalla on oma toiminimi. Arja tekee mm. vesiosuuskunnan 
laskutuksen ja kiertää kirkkoherranvirastoja lomittamassa.

Olemme molemmat syntyperäisiä elimäkeläisiä (kymmenen 
vuotta kiersimme Etelä-Suomea työnperässä) ja muutimme 
tänne pitkällisen harkinnan jälkeen.  Aluksi nuorin poikamme 
Joona kiukutteli muuttoa, kun ei uskaltanut edes lähteä illalla 
lenkille, kun oli niin pimeää. Myöhemmin Joona kuitenkin 
ihastui rauhalliseen asuinpaikkaan ja viihtyi hyvin. Me Arjan 
kanssa taas sopeuduttiin välittömästi ja tänne muutto on ollut 
yksi parhaimpia ratkaisuja, joita olemme ikinä tehneet. Arjaa 
pyydettiin heti Marttoihin ja sen kautta hän tunsi itsensä terve-
tulleeksi ja tutustui kylän ihmisiin. Ihmiset ja tavat ovat täällä 
niin erilaiset kun vain 7 km päässä Korialla.

Ensimmäisenä Jouluna kokoonnuimme yhteiselle joulupuurol-
le Mikkelään. Naapuri Koivusaaren Reino lupasi joulukuusen 
metsästään. Toinen naapuri Koskisen Jorma taas ajaa lumet, 
joka ilman konevoimaa olisikin tekemätön paikka. Sitten täällä 
on ollut paljon kyläläisiä yhdistäviä asioita, kuten kyläyhdis-
tyksen tilaisuudet, köyri-illat, metsästysseuran hirvipeijaiset, 
kinkerit, erilaisia talkoohankkeita ym. ym.

Olin aiemmin Napan kyläyhdistyksen sihteeri ja olen aina ollut 
kiinnostunut yhteisten asioiden hoidosta ja nyt täällä olen siten 
taas mukana Niinimäen kylätoimikunnassa.

Kylätoimikunnalla onkin nyt 
suuret asiat menossa, kun olem-
me saaneet pyörätiehankkeen 
tiepiiriltä hyväksyttynä. Köyri-
illassa 1.10 saimme kuulla, että 
suuri osa kyläläisistä on luvan-
nut olla todella merkittävästi 
tukena rakennushankkeessa. 
Eli näyttää siltä, että täällä 
vapaaehtoinen talkootyö 
yhteisen hyvän eteen on 
vielä voimissaan... 

Niinimäen kyläyhdistyksen 
varapuheenjohtaja esittäytyy



5

Niinimäen kyläyhdistyksen 
varapuheenjohtaja esittäytyy

On syksyinen sunnuntaiaamu, aurinko paistaa ja tuulee sopivasti, 
on aika lähteä sieniretkelle. Saappaat jalkaan, sillä yöllä on satanut ja 
metsä on märkää. Näin hirvijahdin aikaan on syytä pukeutua mah-
dollisimman värikkäästi ellei halua, että luullaan hirveksi.

Sienien keruu astiana pärekori on sopivin, lyhyellä matkalla  muo-
viämpärikin käy. Joskus voi käydä niinkin, että astiat ovat jo täynnä ja 
löytyy hyvä kantarelli paikka, ei muuta kun pusero pois päältä, hihat 
solmuu ja kantarellit talteen.

Lokakuussa alkaa jo aikaisempien sienilajien esim haperoiden ja 
tattien kasvukausi olla ohi. Rouskuista löytyy vielä ainakin kangas-
rouskua niin kauan kuin yöpakkaset pysyvät poissa.  Jos olet onnekas, 
voit löytää vielä muutaaman haaparouskunkin. Meidän retkireitille ei 
niitä osunut, saimme tyytyä vain kangasrouskuihin. Hallavahakkaita 
ja mustavahakkaita näkyi matkalla jokunen, mutta kun on ollut niin 
märkää olivat etanat ehtineet ennen meitä ja sienistä oli vain rippeet 
jäljellä.

Varsinaisia syksyn sieniä suppilovahveroita löytyi lähimaastosta 
muutaman sopan verran, joukkoon eksyi yksi kantarellikin. Kanta-
relli kausihan on hyvin pitkä, niitä löytyy aina mustikan keruuajasta 
lokakuulle saakka.

 Kuluvana syksynä ja aiemmin kesälläkin sieniä on noussut vä-
hän sitkeämmin kuin joinakin muina syksyinä. Tattiakin kyllä lähi-
maastossa joitakin oli mutta niissäkin olivat toukat ja etanat ehtineet 
juhlia ennenkuin meikäläinen ehti paikalle. Syynä sitkeään sienten 
esiintuloon lienee ollut kylmä ja sateinen alkukesä ja taas varsinaisena 
sienikautena oli vähän liiankin kuivaa. Mutta sienikaudetkaan eivät 
ole veljeksiä, ehkäpä ensi vuonna onnistaa paremmin.

 Sienikausihan ei kuitenkaan vielä ole ohi. Suppilovahveroita voi 
kerätä  lumentuloon saakka ja myöhäissyksyn sienet, valmuskat ovat 
vielä tulossa. Niistä keltavalmuska ja viiruvalmuska ovat erinomaisia 
ruokasieniä. Molemmat kasvavat hiekkapohjaisessa männikössä ja 
ovat hyvin satoisia. Nämäkin ovat sieniä jotka eivät joka vuosi ilmesty. 
Joskus on meidänkin mäessä ollut viiruvalmuskaa siinä määrin, että 
on saanut säilöä ihan väsyksiin asti. Se on erinomainen säilöttynä 
etikkaliemeen sipulin ja valkosipulin kanssa. Myös kuivattavaksi se 
käy erinomaisesti. Tänä vuonna viiruvalmuskaa ei ole vielä ilmesty-
nyt, mutta odotellaan.  Jos sattuisi vielä joskus ilmestymään tuok-
suvalmuskakin, tämä Japanin matsutake, erittäin kallis ja arvostettu 
sieni japanilaisten keskuudessa. On kuitenkin aikaisempi kuin muut 
valmuskat ja kasvaa vähän pohjoisemmassa kuin Niinimäki.

 Sieniä keräillessä täytyy muistaa, että ottaa vaan ne sienet, mitkä 
varmasti tuntee, ettei joukkoon eksy myrkyllisiä sieniä. Turvallisten 

tattien joukossakin piileksii kelvoton sappitti, joka ei ole myrkyllinen, 
mutta tarpeeksi pahanmakuinen pilaamaan koko aterian  osuessaan  
pannulle. Myrkyllisistä sienistä punainen kärpässieni kuuluu syksyyn, 
kenenkään ei varmaan tulisi mieleenkään kerätä sitä, mutta se värittää 
kauniisti syksyisen metsän, silloin kun sitä on paljon, tänä vuonna pu-
naisesta käpässienestäkin oli vähän pulaa.

 Syksyiseen metsään kannattaa vielä mennä vaikka ei löytäisi sieniä-
kään, onhan siellä kaunista, ruskaa puissa ja maassa, lisäksi saa hyvää 
liikuntaa ja raitista ilmaa.

Pirkko Paavola

Suppilovahverokeitto
3 dl  hienonnettuja suppilovahveroita
1 rkl  öljyä
1  sipuli
3 rkl  vehnäjauhoja
1 1/4 l  vettä
2  lihaliemikuutiota
1 pss (200 g)  herne-maissi-paprika sekoitusta
125 g  sulatejuustoa

 mustapippuria, rakuunaa, 
 hienonnettua persiljaa

1. Haihduta sienistä enin neste pois pannulla.
 Lisää öljy ja hienonnettu sipuli. 
 Ruskista kevyesti.
2. Ripottele pinnalle jauhot ja sekoita. Lisää vesi 
 ja liemikuutiot. Anna hiljaa kiehua n.15 min.
3. Lisää vihannessekoitus ja paloiteltu
 sulatejuusto.
4. Anna keiton kiehua sen verran, että juusto 
 sulaa.
5. Mausta ja koristele hienonnetulla persiljalla.
 NAM….

Syksyinen 
sieniretki

Reinon sienisaalis loka-
kuisena sunnuntaina. 
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Ilmoitusnurkka

Koivusaaren tilan tuotteita 
myytävänä	Alppiruusun	Tuottajatorilla

•	Kotileivonnaisia	•	Jauhoja	•	Ryynejä	•	Käsitöitä	•	Hunajaa	•

Haluaisitko tukea alueemme alppihiihtoa ja saada samalla läm-
pimiä ja mukavia Ullmax-vaatteita. Hintakaan ei päätä huimaa. 

Maansiirto- ja kaivutyöt
sorat, murskeet, sepelit

Puh. 0400-763 008

w w w . k a u k o n e n o y . c o m

?
    Hyvää huomenta! Puhuttaisiko tänään vaalista.
    Ai. onko meillä sitä hyvää soppaa kaalista?
    Ei kultaseni, sanoin, että puhuttaisko vaalista.
    Niin, saahan niitä kääryleitäkin siitä kaalista.
 
    Oh, hoh...
    No ei puhuta vaalista, vaan äänestäjistä ja
                                            ehdokkaista,
    noista miehistä ja naisista hohdokkaista.
    On puheita, palaveria ja seminaaria,
    ei vältellä voi edes kaljabaaria,
    kun tiedon saantiin viedään kylän vaaria.
 
    Nyt ehdokkailla nousee hattu ja selkä taipuu,
    on vallan kahvaan jokaisella suuri kaipuu.
    Pulpetteja jaossa on vain seiskaviisi
    ja niihin ehdokkaita jonossa noin viisisataaviisi.
 
    On äänestäjä hukassa, nyt ketä kannattaa,
    kun ehdokas, jokainen, tietoa ja soppaa
                                   hänelle ammentaa.
    Toreilla  ja turuilla voit maistaa hyvän kahvin.
    Tarjoajalle, tällekö, annat valtuutetun ”pahvin”?
 
    On mietittävä tarkkaan, ketkä asioista päättää
                                         kaupunkimme uuden,
    joka rakentuu palikoista vanhan kunnan kuuden.
    Siis kuuntelepa tarkkaan mitä kukin ehdokas nyt lupaa,
    se onko punnittua puhetta vai höpinääkö hupaa.
 
    Kun olet kunnellut ja valinnut jo ehdokkaasi oman,
    käyt uurnille ja lippuun piirrät numeron sen soman,
    jolla vaikuttaa voit siihen kuka meidän asioista päättää,
    ja tulevaisuuden budjeteille oikeet raamit vääntää.
 
    Myös nukkuvien puolue nyt hereille ja heti,
    on liian kauan kutsunut jo teitä pehmee peti.
    Vain vaikuttaa voit sillä, kun tulet mukaan peliin.
    Siis äänestäjät äänestämään katsomatta keliin.
 
    HYVÄÄ VAALISYKSYÄ !
    Pirkko
 

Poliittista keskusteluavaaleista

Niinimäen
lähiliikuntapaikka
Kunnan luottamushenkilöiden taholta tuli keväällä viestiä, että mikäli kylä 
haluaa lakkautetun koulun kiinteistön tai osan siitä käyttöönsä, on toimittava 
pikaisesti. Suurkunta aloittaa jo 2009 alussa, ja päätökset on syytä tehdä 
ennen sitä. Koska mitään talkoohalukkuutta koulurakennuksen korjaukseen 
ja ylläpitoon ei kylällä tullut ilmi, päätti kyläyhdistyksen hallitus kesäkuussa 
tehdä tarjouksen koulun kenttäalueen ostamisesta 100,00 eurolla. Kunnan 
tulisi vastata lohkomiskustannuksista, siirtää leikkivälineet ja hyötis kylän 
alueelle, järjestää vesi- ja viemäriliittymä ja sähköliittymä sekä purkaa huo-
nokuntoiset ulkorakennukset.
Kyläläisiä kutsuttiin köyri-iltaan keskustelemaan kenttäasiasta.

Keskustelun aikana tuli ilmi, että kylän käyttöön sopiva kenttäalue järjes-
tyisi myös pururadan läheisyydestä yksityisten omistamalta maalta. Tämä 
vaihtoehto sai enemmän kannatusta ja koulun kentän ostamisesta päätettiin 
luopua.

Kyläyhdistyksen esitys kunnanhallitukselle:
- Kyläyhdistys pyytää kuntaa lahjoittamaan koulun pihalla
tällä hetkellä sijaitsevat leikki- ja pelivälineet kyläyhdistykselle ja antaa kylä-
läisille luvan siirtää  em.välineet välittömästi talkoilla kylän haltuun.

Hyötis 
Hyötiksen säilymistä kylällä pidettiin myös tärkeänä, koska se lienee ainoa 
kunnallinen palvelu.
Kyläyhdistyksen esitys kunnanhallitukselle:
- Kyläyhdistys pyytää kuntaa järjestämään hyötikselle pysyvän paikan joko 
tien vieressä tai rasitteena koulukiinteistön tontilla huomioiden sen, että 
hyötiksen nykyinen paikka on osaksi  tiepiirin hyväksymän pyörätiesuun-
nitelman alla.

Koulun irtaimisto 
Kyläyhdistyksen (naisten keittiössä sopima) esitys kunnanhallitukselle:
-Kyläyhdistys pyytää kuntaa lahjoittamaan koulukiinteistöllä jäljellä olevan 
irtaimiston kyläyhdistykselle ja antaa kyläläisille luvan järjestää irtaimisto-
huutokauppa ja pitää huutokaupan ajan kahvilaa.
  
Vastausta näihin toivomme ennen vaaleja!

Kouvolan Hiihtoseuran alppijuniorit myyvät toi-
mintansa tukemiseksi norjalaisia korkealaatuisia ja 
lämpimiä mikrokuitu- ja 100% villa-asuja järkevään 
hintaan.

Tutustu esitteisiin ja tuotteisiin. Tuotteet ovat näh-
tävillä täällä 21.2. asti. Tilauksen voit tehdä ohei-
sella tilauslomakkeella tai sähköpostitse.

Toimitusaika on noin 1-2 viikkoa. Jos vaatteiden 
mukavuus ja toimivuus ei vastaa odotuksia, voi ne 
palauttaa ilman kuluja. Kun toteat vaatteet hyviksi, 
maksu Kymen Alppihiihdontuki ry tilille.

Kysy rohkeasti lisää!
Ystävällisin terveisin

Jyrki Näkki, Koria / puh. 0400 354 903
email: mirja.nakki@pp.inet.fi 

Myös uusia tuotteita!

Tulemme	mielellämme	esittelemään	tuotteita	tai	voit	tutustua	niihin	
osoitteessa	Kuuksontie	130.	Kymen	Alppihiihdon	tuki	ry/

Jyrki	Näkki	0400	354	903,	mirja.nakki@pp.inet.fi.	
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Puheenjohtaja Maija Mikkelä, puh. 05-3220 318, 040-5104 143, 
fax:	05-3821	854,	lasse.mikkela@mikkelafarm.inet.fi
Varapuheenjohtaja Ilpo Ruokonen, puh.040-8447020, 
ilpo.ruokonen@pp.inet.fi
Sihteeri Nina Immonen, puh. 040-5183126
Rahastonhoitaja Pirkko Paavola, puh. 0400-125 525, 
pirkko.paavola45@kotikone.fi
Seppo Suikkanen, puh. 05-3821274 tai 0400-804732, 
seppo.suikkanen@ssuikkanen.inet.fi
Jyrki Näkki,	puh.	05-3817	719,	0400-354	903,	mirja.nakki@pp.inet.fi
Sakari Värri,	puh.	05-3821	227,	0400-558	987,	Sakari.Varri@kouvola.fi
Heli Koivusaari, puh. 040-5812 048, heli.koivusaari@luukku.com
Katri Henttinen, puh. 040-7388 175, katihenttinen@hotmail.com

Niinimäen kyläyhdistyksen hallituksen jäsenet yhteystietoineen 2008:

TONTTIASIAMIEHET:
Teuroisissa	Pertti	Halsola,	puh.05-3817766,	040-5722060
Niinimäessä	Reino	Koivusaari,	puh.	0400-556762
Tonttiasiamieheen	voit	ottaa	yhteyttä,	jos	olet	kiinnostunut	joko	myy-
mään	tai	ostamaan	tontin	Niinimäen	tai	Teuroisten	alueelta.	Tontti-
asiamiesten on tarkoitus saattaa kysyntä ja tarjonta kohtaamaan, 
itse kaupanteko on sitten kokonaan ostajan ja myyjän välinen asia.

Veijo Vanhapelto, puh. 05-3817 889, 045-6771 889
veijo.vanhapelto@pp.inet.fi
Rauno Kaukonen,	puh.	0400-657	129,	rauno.kaukonen@pp2.inet.fi

Kuntayhteyshenkilö Reino Koivusaari, puh. 0400-556 762, 
reino.koivusaari@pp.inet.fi

Marttanurkka

NIINIMÄEN MARTTOJEN PERINTEINEN PUUROJUHLA

Mikkelän tilalla ma 01.12.2008  klo 18.30 alkaen.

Ohjelmassa joulupuuro ja torttukahvit, joululauluja yhteislauluna, 
joulupukin vierailu.
Niinimäen marttojen jäsenet veloituksetta. 
Perheen jäsenet 5,00 €/hlö, alle 12 v. veloituksetta.

Ilmoittautumiset Mikkelän Maijalle marttailloissa tai 
puh.040-510 41 43 viim.la 29.11.

PIKKUPAKETTI MUKAAN!
Jäsenet perheineen tervetuloa!

Urheilunurkka

Tarmo-osaston järjestämä keväinen kuntokierros kierrettiin 
28.5. Niinimäen pururadalla. Sää oli suosiollinen, lämmin ja 
aurinkoinen kevätsää oli houkutellut paikalle lukuisija kun-
toilijoita. 
Pururadan kunnostustalkoot on pidetty tältä syksyltä, vesakot 
radalta raivattu ja lamput tarkistettu. Valot palavat kuntoradalla 
15 lokakuuta alkaen. Valot sammuvat iltaisin kello 20.30.
Loppuvuodesta kolahtaa kyläläisten postilaatikoihin seuran jä-
senmaksulaput, jäsenmaksuna kerätyt varat käytetään purura-
dan kunnossapitoon, valaistukseen sekä yhteisten tapahtumien 
järjestämiseen.  Maaliskuussa on ohjelmassa kuutamohiihtoa ja 
toukokuussa lenkkeillään jo perinteeksi muodostunut keväinen 
kuntokierros. Tavoitteenamme on myös saada yhdyslatu Korian 
alueen laduille.

Kuntokierroksen jälkitankkauspisteessä metsästysmajalla oli tarjolla 
mehua, pullaa ja jätskiä. 

Niinimäen marttojen toimintaan kuuluu myös yhteistä ulkoilua. 
Keväisin on tehty ulkoilu- ja siivousretki Järvenmäelle. Viime kevää-
nä lenkkeiltiin myös Korian rantaraitilla ja tämän syksyn toiminta 
aloitettiin Niinimäen pururadalla sauvakävellen.
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Urheilunurkkaan on kantautunut huhuja että Kuukson-
mäellä treenataan alppiurheilua ihan tosissaan. 
Päätimme ottaa selvää, josko sentään Kuuksonmäen 
rinteet olisivat moiseen lajiin riittävät?

Niinimäen perukoilta tavoitimme Aleksi Näkin. Nyt 
15 vuotias alppihiihtäjä kertoo lajin pitävän  sisäl-
lään pujottelun, suurpujottelun ja supersuurpujot-
telun eli superG:en.  Aleksi kertoi aloittaneensa 
alppiurheilun Kouvolan Hiihtoseurassa niinkin 
vanhana kuin 11 vuotiaana, usein laji kuulemma 
aloitetaan pian sen jälkeen kun opitaan kävele-
mään. Aleksi siis aloitti myöhään, mutta oppiminen 
oli sitäkin tehokkaampaa. Pian alkoi kisoissa kier-
täminen Etelä- ja Keski-Suomessa ja pikkuhiljaa 
alkoi myös tulla menestystä. Ura on jatkunut nou-
sujohteisena. 

Viime kaudella olivatkin jo sitten vuorossa val-
takunnalliset junioreiden Audi-cup-kisat ja Lapin 
isommat rinteet. Parhaita sijoituksia viimekau-
della olivat Audikisoissa Pyhän suurpujottelussa 
kymmenes ja Kolin SupeG:n yhdeksästila. Valio-
kisassa (13-15 v SM-kisat) Aleksi oli super-G:ssä 
yhdeksäs ja Tahko GB:n SuperG:ssä tuli voitto.

Viime kauden Aleksi oli oman kotirinteen valmenta-
jien lisäksi myös Tahkon alppikoulun leiritysryhmä 
II:n valmennuksessa. Leirejä oli pari kertaa kuussa 
Tahkolla Nilsiässä. Viime keväänä Aleksi pyrki ja 
pääsi Tahkon Alppikoulun leiritysryhmä I:een, ryh-
mä on tarkoitettu peruskouluikäisille lahjakkaille 
alppihiihtäjille. Ryhmässä on 10 nuorta eripuolilta 

Suomea ammattivalmentajien valmennettavana. 
Vaan kysytäänpä Aleksilta mitä tälle kaudelle on 
suunnitelmissa.

Joko sukset on kaivettu navetan vintiltä? Mi-
ten kesän kuivaharjoittelu sujuu, eikös risut ja 
kivet raavi suksen pohjia vai lepääkö talvisen 
lajin harrastaja riippukeinussa ja kasaa voimia 
seuraavaan kauteen?
- Kyllä kesätkin on harjoiteltava tosissaan. Harjoi-
tuksia teen 7-8 kertaa/viikossa. Toki viikkoon mah-
tuu 1-2 vapaapäivääkin. Kesäharjoituksilla paran-
netaan kestävyyttä, voimaa ja taitoa. Ryhmämme 
testileiri oli elokuussa Pajulahdessa, siellä testat-
tiin onko kestävyys, nopeus ja voima kesän aikana 
parantunut ja parantunut oli. 
Eikä suksetkaan ole ihan pölyttyneet, olin elokuun 
alussa leirillä Hollannissa treenaamassa pujottelua. 
Siellä on, yllättävää kyllä, Euroopan suurin sisälas-
ketteluhalli. Ulkona oli 30 astetta lämmintä, mutta 
sisällä mukavasti - 6 astetta pakkasta. Ja nyt sukset 
on jo edeltä menneet Itävaltaan, jonne olen lähdös-
sä 10 päivän leirille lokakuun puolessa välissä.

Entä milloin pääsee rinteeseen kotimaassa?
- Marraskuun puoleenväliin on merkitty kalenteriin 
ensimmäinen leiri Rukalle, toivottavasti silloin on 
lunta. Koska pian sen perään marraskuun lopussa 

pitäisi olla ensimmäiset kisat Rukalla ja Suomulla. 
Tällä kaudella  kilpailen kansainvälisen hiihtoliiton 
eli FIS:n alaisissa kilpailuissa, samoissa kisoissa on 
mukana kaikki Suomen huiput 17-sarjasta yleiseen 
sarjaan. Vastus on kovaa, joten kisojen nuorimpa-
na ei kovin ylös tuloksissa ole vielä mahdollisuutta. 
Tavoitteeni on kuitenkin parantaa sijoitustani ikäluo-
kassani ja olla siellä kuuden parhaan joukossa.

Entä mitkä ovat tavoitteet pidemmällä aikavälil-
lä? Nähdäänkö sinut vielä joskus Eurooppa- tai 
Maailman-cupissa?
- Mmm.... Menestyminen alppihiihdossa vaatii 
vuosien kovaa, pitkäjänteistä työtä ja onneakin 
sen suhteen ettei loukkaantumisia satu... aika 
näyttää... toivottavasti.

Haluatko sanoa vielä jotain?
- Ehdottomasti. Erityisesti haluan kiittää  kummiyri-
tystäni Kaukonen -yhtiöitä. On hienoa että omal-
ta kylältä löytyy yritys, joka on valmis tukemaan 
ennakkoluulottomasti nuorta urheilijaa uransa 
alussa. Ja suuret kiitokset myös lukuisille kyläläi-
sille, jotka ovat omilla Ullmax-vaateostoksillaan 
tukeneet Kymen Alppihiihtäjiä.

Kiitokset sinulle Aleksi haastattelusta sekä onnea 
ja menestystä tulevalle kaudelle!

Alppiurheilua 
Kuuksonmäellä

Urheilunurkka


